

SOALAN LAZIM
PEMAKAIAN PAKAIAN BATIK MALAYSIA SEMASA WAKTU BEKERJA BAGI PEGAWAI
PERKHIDMATAN AWAM PERSEKUTUAN

BIL.	SOALAN	JAWAPAN
1	Apakah definisi batik Malaysia?	<p>Definisi batik Malaysia adalah seperti berikut:</p> <p>Batik Malaysia merupakan seni kraf hasil kerja tangan sepenuhnya atau sebahagiannya yang mempunyai motif beridentitikan seni dan budaya masyarakat Malaysia melalui proses pembuatan batik dengan menggunakan lilin batik atau bahan serta teknik halangan warna bagi menghasilkan reka corak. Batik Malaysia terdiri daripada:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Batik Lukis • Batik Terap • Batik Sutera Saring • Batik Alternatif <p>Maklumat lanjut batik Malaysia adalah seperti pautan berikut:</p> <p>https://www.kraftangan.gov.my/index.php?co_m_content&id=296</p>
2	Adakah pegawai awam lelaki dibenarkan memakai baju kemeja batik Malaysia berlengan pendek?	Tidak boleh. Pegawai awam lelaki hendaklah memakai baju kemeja batik Malaysia berlengan panjang berdasarkan Jadual Tatacara Pemakaian Pakaian Batik Malaysia di perenggan 4 Surat Pekeliling Perkhidmatan Bilangan 1 Tahun 2006 - Fesyen Pakaian Alternatif Sebagai Pakaian Semasa Bekerja Dan Menghadiri Upacara Rasmi.
3	Apakah pekeliling dan garis panduan yang boleh dirujuk berhubung pemakaian pakaian batik Malaysia?	Surat Pekeliling Perkhidmatan Bilangan 1 Tahun 2006 - Fesyen Pakaian Alternatif Sebagai Pakaian Semasa Bekerja Dan Menghadiri Upacara Rasmi

JPA

BIL.	SOALAN	JAWAPAN
4	Adakah pegawai perubatan dan petugas kesihatan masih tertakluk dengan ketetapan pemakaian batik memandangkan pegawai klinikal memakai <i>lab coat</i> semasa bekerja?	Tidak, pegawai awam yang dibekalkan pakaian seragam adalah dikecualikan daripada pemakaian pakaian batik Malaysia termasuk petugas kesihatan yang memakai <i>lab coat</i> .
5	Adakah batik Sarawak dikategorikan sebagai batik Malaysia?	Batik Malaysia adalah yang dihasilkan oleh usahawan kraf batik yang terdapat di Malaysia. Oleh itu, setiap negeri boleh menggunakan motif atau corak beridentitikan negeri masing-masing selagi melalui proses pematikan (rujuk definisi batik Malaysia). Sebagai contoh batik yang dihasilkan oleh usahawan kraf batik di Sarawak, turut dipanggil batik Malaysia tetapi beridentiti Sarawak dengan penggunaan motif atau corak khusus yang terdapat dalam budaya masyarakat di Sarawak.
6	Adakah corak Pua Kumbu yang berasal dari Sarawak dan dicetak pada pakaian dikategorikan sebagai batik Malaysia?	Corak Pua Kumbu boleh digunakan sebagai motif pada batik Malaysia selagi melalui proses pematikan (rujuk definisi batik Malaysia).
7	Bolehkah pegawai wanita memakai tudung bercorak batik sahaja dan bukan pakaian batik Malaysia?	Tidak boleh.
8	Adakah pegawai boleh dikenakan tindakan tatatertib jika enggan memakai pakaian batik Malaysia?	Ketua Jabatan boleh menasihati pegawai sekiranya enggan memakai pakaian batik Malaysia. Sekiranya masih ingkar dengan alasan yang tidak munasabah, pegawai boleh dikenakan tindakan tatatertib.
9	Adakah pegawai yang dibekalkan dengan pakaian seragam boleh memakai baju batik Malaysia?	Bagi pegawai yang dibekalkan pakaian seragam adalah dikecualikan daripada pemakaian pakaian batik Malaysia. Walau bagaimanapun, kebenaran pemakaian batik Malaysia boleh diberikan oleh Ketua Jabatan berdasarkan kepada ketetapan dan kesesuaian masing-masing.